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Zápis ze 3. zasedání zastupitelstva obce Rychnov na Moravě 
konaného dne 20. února 2023 

Zahájení zasedání zastupitelstva 

Zasedání bylo zahájeno v 18:04 starostou obce Milanem Hánou (dále jako „předsedající“). 

Předsedající schůze konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno tak, aby bylo v souladu s § 92 

odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), v platném znění. Informace podle § 93 
odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rychnov na Moravě zveřejněna 

v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 13. 2. 2023 do 20. 2. 2023. Současně byla 

zveřejněna na „elektronické úřední desce“. 

Předsedající dále z prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (příloha 1) konstatoval, 

že přítomno je 9 členů zastupitelstva, takže zastupitelstvo je usnášeníschopné (§ 92 odst. 3 zákona 

o obcích).  

Přítomno je 7 občanů. 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 

Předsedající určil ověřovateli zápisu Martinu Kukovou a Pavla Baroše, zapisovatelem Petra Švehlu. 

I. Seznámení a schválení programu zasedání 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu, jak byl zveřejněn na úřední desce. 

Vyjádření zastupitelů i přítomných občanů: žádné 

Návrhy na doplnění: nejsou 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Rychnov na Moravě schvaluje následující program zasedání: 

 

I. Seznámení a schválení programu zasedání 
II. Projednání a schválení inventarizace majetku obce k 31. 12. 2022 

III. Úprava rozpočtu obce 
IV. Prodej pozemků pro výstavbu 

V. Seznámení s aktuálním stavem projektů 
VI. Různé, diskuse  

VII. Závěr 

 

Usnesení č. RNM III. 46 bylo schváleno. Pro 9, proti 0, zdrželi se 0. 
 

PB MH RH MK MS HŠ MŠ PŠ SV 

👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 

II. Projednání a schválení inventarizace majetku obce k 31. 12. 2022 

Předsedající požádal předsedkyni inventarizační komise, aby seznámila přítomné s průběhem 
a výsledkem inventarizace majetku obce k 31. 12. 2022. Tato zpráva bude součástí zápisu 

ze zasedání.  

Hana Šmídová přednesla zprávu inventarizační komise. Předsedající dále prezentoval seznam majetku 

navrženého k vyřazení. 

Předsedající požádal přítomné o vyjádření k inventarizaci a k návrhům inventarizační komise.  
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Vyjádření zastupitelů i přítomných občanů: Pavel Baroš se ptá na ceny uváděné u vyřazeného 

majetku. Předsedající vysvětluje, že jde o ceny pořizovací, nikoli ceny po odpisu. Dále se dotazuje, jak 

bude naloženo s vyřazeným majetkem. Předsedající vysvětluje, že majetek je již zlikvidován. 

Jiný návrh: není 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Rychnov na Moravě schvaluje inventarizaci majetku obce k 31. 12. 2022. 

Inventarizací nebyl zjištěn rozdíl. Zpráva o inventarizaci bude přílohou č. 2 zápisu. 

Usnesení č. RNM III. 47 bylo schváleno. Pro 9, proti 0, zdrželi se 0. 
 

PB MH RH MK MS HŠ MŠ PŠ SV 

👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 

 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Rychnov na Moravě schvaluje vyřazení majetku obce v celkové hodnotě 
160 973 Kč. Podrobný rozpis vyřazeného majetku je přílohou č. 3 zápisu. 

Usnesení č. RNM III. 48 bylo schváleno. Pro 9, proti 0, zdrželi se 0. 
 

PB MH RH MK MS HŠ MŠ PŠ SV 

👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 

III. Úprava rozpočtu obce  

Předsedající seznámil přítomné s rozpočtovým opatřením č. 6 roku 2022, které provedl ve své 

kompetenci k 31. 12. 2022 a seznámil je i s celkovým výsledkem rozpočtu roku 2022.  

Následně přednesl návrh úpravy rozpočtu v roce 2023, kde rozpočtovým opatřením č. 1/2023 dochází 

k úpravě rozpočtu v důsledku volby prezidenta. V příjmové části se rozpočet navyšuje o 38 600 Kč 

a ve výdajové části o 45 480 Kč. 

Vyjádření zastupitelů i přítomných občanů: žádné 

Jiný návrh: není 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Rychnov na Moravě schvaluje úpravu rozpočtu obce prostřednictvím 

RO 1/2023. Příjmová část rozpočtu se navyšuje o 38 600 Kč a výdajová část o 45 480 Kč. 

Usnesení č. RNM III. 49 bylo schváleno. Pro 9, proti 0, zdrželi se 0. 
 

PB MH RH MK MS HŠ MŠ PŠ SV 

👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 

IV. Prodej pozemků pro výstavbu 

Předsedající požádal zastupitele o vyjádření k návrhu záměru prodeje dvou parcel v lokalitě Housličky. 
Při tvorbě rozpočtu bylo počítáno s cenou 400 Kč bez DPH. V případě více zájemců doporučuje prodej 

vyšší nabídce.  

Vyjádření zastupitelů i přítomných občanů: žádné 

Jiný návrh: není 
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Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Rychnov na Moravě schvaluje záměr prodeje pozemků v lokalitě Housličky za 

minimální cenu 400 Kč bez DPH. V případě více zájemců bude pozemek prodán zájemci s vyšší 
nabídkou. 

Usnesení č. RNM III. 50 bylo schváleno. Pro 9, proti 0, zdrželi se 0. 
 

PB MH RH MK MS HŠ MŠ PŠ SV 

👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 

V. Seznámení s aktuálním stavem projektů 

Předsedající seznámil přítomné s aktuálním stavem projektů. 

Kanalizace: Každým dnem očekáváme zveřejnění seznamu doporučených žádostí o dotaci, 
očekáváme kladné stanovisko a poté by byly zahájeny přípravy na výstavbu. V první řadě je plánováno 

setkání s občany, kde by byl projekt podrobně představen a občanům budou představeni všichni 

důležití aktéři akce. Doba realizace je dle dřívějšího harmonogramu do konce roku 2024.  

Chodníky: Projekt je ve finální fázi pro podání žádosti o vydání povolení, dotační titul by se měl 

otevřít počátkem léta. V případě úspěšného získání dotace je realizace na roky 2024 a 2025. Součástí 
chodníků je i veřejné osvětlení a posunutí autobusových čekáren na dolním konci směrem do obce. 

Dřevodílna: Probíhá komunikace s oslovenými firmami pro realizaci. V letošním roce dojde k úpravě 

stropní konstrukce, tak aby mohly být odstraněny nežádoucí podpěrné sloupy, výměna všech oken, 
nové betonové podlahy, omítky na stěnách i stropu. 

Pro příští rok by bylo možné opět požádat o dotaci z Pardubického kraje. Pokud bude zastupitelstvo 
souhlasit, tak bude podána žádost na III. etapu, která bude zároveň poslední etapou přestavby 

kravína. V poslední etapě by mělo dojít k opravě prostoru bývalé přípravny, úpravě římsové části 
střechy, venkovní parapety, vjezdová vrata, venkovní fasáda, venkovní dešťová kanalizace, oplocení 

areálu, manipulační prostor. Předpokládané výdaje na tuto etapu jsou 2 300 000 Kč bez DPH. Dotace 

by byla 50 %. 

Výstavba oplocení: Investiční výbor projednal možnosti výměny oplocení u dětského hřiště 

u obchodu a oplocení fary. U dětského hřiště bylo jednáno i o rozšíření hřiště, ale protože se hřiště 
nachází v blízkosti elektrického vedení navrhujeme pouze výměnu stávajícího oplocení. 

Návrh oplocení u fary byl předán panu faráři a čekáme na vyjádření farnosti. V tomto případě by se 

jednalo o zbudování nového oplocení podél chodníku. Obec by celou akci plně hradila. Jednalo by se 
o dřevěný plot vyrobený v obecní dřevodílně. 

Dřevěné oplocení bude nahrazeno i u autobusové zastávky u hasičárny směrem na Mladějov. 

Vyjádření zastupitelů i přítomných občanů: žádné 

Návrh usnesení: 

Zastupitelstvo obce Rychnov na Moravě souhlasí s podáním žádosti o dotaci na III. etapu 
přestavby kravína na dřevodílnu. Tato etapa bude poslední tohoto projektu. Žádost o dotaci bude 

opět podána u Pardubického kraje. Rok realizace 2024. 

Usnesení č. RNM III. 51 bylo schváleno. Pro 9, proti 0, zdrželi se 0. 
 

PB MH RH MK MS HŠ MŠ PŠ SV 

👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 👍 

 

VI. Různé, Diskuse  

Různé 

Travní sekačka Spider 
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V 18:43 opustila zasedání zastupitelka Hana Šmídová. 

Starosta informoval o nevyužité nabídce odkupu předváděcího stroje Spider a dalších možnostech 

nákupu tohoto nebo obdobného stroje a o možnostech jeho využití v podmínkách naší obce. 

Stanovisko zastupitelů i přítomných občanů: Martina Kuková je nákupu nakloněna. Pavel Baroš 

zmiňuje nevýhody pořízení tohoto stroje (nutná kvalifikovaná obsluha, drahá porucha při poškození), 
ale v zásadě je pro pořízení. Mirek Sekanina zmiňuje dosavadní mulčování pomocí dvou traktorů, a ptá 

se, kde je druhý traktor. Zdá se mu to příliš drahá varianta. Mirek Švancara navrhuje ještě vyhodnotit 

přínos vůči nákladům. 

Diskuse 

Předsedající požádal zastupitele a následně občany o příspěvky do diskuse. 

Mirek Sekanina navrhuje opravit plot dětského hřiště u hasičárny, kde kus plotu k silnici chybí. 

Starosta vysvětluje, že tento plot se zatím nerealizuje, protože ještě není dořešen celý prostor vedle 

hřiště. 

Pavel Baroš se ptá, zda budou u nových čekáren odpadkové koše. Počítáme s koši ze dřeva 

a nějakými květináči. 

Pan Makyňa se ptá, jak bude řešeno topení na dřevodílně. Starosta informuje, že topení je již 

realizované od podzimu a je možná prohlídka pro zájemce. 

Martina Kuková se ptá na provizorní osvětlení místo zrušených bodů veřejného osvětlení a na možnost 

osvětlení prostor hřbitova, alespoň u brány. Investiční výbor přinese návrh na prozatímní osvětlení 

přístupů na hřbitov. 

Pan Doležal se ptá, proč se za větru vypíná osvětlení. Způsobuje to většinou kontakt vedení s větvemi. 

VII. Závěr 

Předsedající poděkoval přítomným za jejich účast, sdělil, že další zasedání se bude konat dle potřeby 

nejpozději však do konce dubna, a poté zasedání zastupitelstva v 19:18 ukončil. 

Přílohy zápisu: 

1) Prezenční listina 

2) Inventarizační zpráva 

3) Návrh na vyřazení majetku 

4) RO 1/2023 

 

Zápis byl vyhotoven dne 23. února 2023 

 

 

Ověřovatelé:        dne      

 

 

       dne      

 

 

Starosta:        dne      

 

 


